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Győrben születtem, majd Sopronban lak-
tunk, s nagycsoportos ovis koromban 
költöztünk Szombathelyre. Édesapám és 
édesanyám is itt született, szinte az egész 
rokonság ide kötődik, ezért a mai napig ezt 
a várost tekintem az otthonomnak, hiába 
élek már több éve Budapesten. Ez az a vá-
ros, ahová mindig hazamegyek.

A Gothard Jenő Általános Iskolába jár-
tam, majd a Bolyai Gimnáziumban tanul-
tam tovább. Gyermekkori élményeimet, 
személyiségem alakulását alapvetően meg-
határozta, hogy Szombathelyen a cserkész-
csapat tagja lettem, innen erednek legna-
gyobb barátságaim is. 

Sportos családban nőttem fel. Nagyszü-
leim közül hárman testnevelők voltak. Az 
egyik nagyapám, Ekler József a Haladás-
ban volt labdarúgó. A nagyszüleim, szüleim 
sportos életmódjukat nekünk is továbbad-
ták, és ennek is köszönhetem, hogy a moz-
gás mindennapjaim része lett. 

Az iskolában többféle sportágat lehetett 
kipróbálni, én végül a tenisznél kötöttem 
ki.  Gyorsan fejlődtem, egyre nagyobb ver-
senyekre jártam. Ennek a pályafutásomnak 
– tízéves koromban – a stroke következté-
ben bekövetkezett bénulásom vetett véget. 
Az egyik fociszakkörön elkezdett fájni a 
fejem. Rosszul lettem, bevittek a kórház-
ba. Pár nap alatt fokozatosan bénult le a bal 
oldalam. Egy hónapig voltam kórházban, 
fizioterápiás és gyógytornás kezelést kap-
tam, a rehabilitáció során elkezdett javulni 
az állapotom. Egy év után mondták azt az 
orvosok, hogy újra sportolhatok. Az, hogy 
újra teniszezzek, nem volt opció, ezért több-
féle sportágat is kipróbáltam: fociztam, röp-
labdáztam, szertornáztam, de egyiknél sem 
éreztem azt, hogy ez lenne az a sportág, 
ahol a fogyatékoságommal együtt sikeres 
tudok lenni. 

Miután édesapám atletizált, lementem 
vele egy edzésre, még a régi Haladás csar-
nokba. Itt kiderült, hogy a fogyatékossá-
gom nem akadályoz az edzésben, minden 
gyakorlatot meg tudok csinálni, még ha 
egy kicsit lassabban vagy másként is, mint 
a többiek. Nagyon jó csapatba kerültem, 
Halmosiné Séfer Rozália, a kiváló 400 mé-
teres futó volt az első edzőm. Hamar kide-
rült, hogy a futás mellett a távolugráshoz is 
jók az adottságaim. 2017-ig az épek között 
edzettem és versenyeztem. Ekkor vettek fel 
a Testnevelési Főiskolára, s találtam rá a 
parasportra. 

2018-ban az első világkupa versenyen 
robbantam be az élmezőnybe. A következő 
versenyen már megdöntöttem a távolugrás 
világcsúcsát, amit azóta már többször is 
megismételtem. A futószámokban szintén 

Kedves Olvasó! 

szép eredményeket értem el. 2018-ban már 
részt vettem az Európa-bajnokságon, a kö-
vetkező évben pedig ott voltam a világbaj-
nokságon is. A pályafutásom eddigi csúcsa 
a tokiói paralimpia volt, ahol első helyen 
végeztem a távolugrásban. 

Nagyon szeretném az idén Párizsban 
megvédeni a címemet. Nem titkolt célom 
az sem, hogy távolugrásban elérjem a hat-
méteres álomhatárt, amitől már évek óta 
csak két centire vagyok. A futószámokban 
– 200 és 400 méteren – is szeretnék minél 
közelebb kerülni az egyéni csúcsaimhoz. 
Mindent meg fogok tenni azért, hogy mi-
nél jobb eredményeket érjek el Párizsban. 
Los Angelesben még szeretnék ott lenni a 
paralimpián, utána meglátjuk, hogy a család 
és a munka vonatkozásában mi lesz a prio-
ritás. Az is kérdés, hogy a testem mennyire 
engedi majd a versenyzést. 

Munkahelyi elfoglaltságom és a verse-
nyek miatt viszonylag ritkán tudok hazau-
tazni Szombathelyre. Otthon szeretek kis-
kutyámmal, Drazséval sétálni a Gyöngyös 
és a Perint partján. Hazafelé mindig meg-
látogatom a nagymamámat. Nosztalgiából 
ma is gyakran kimegyek a Sugár úti atléti-
kai pályára edzeni. Szeretek futni a Csóna-
kázó-tónál és a Parkerdőben. Családommal 
sokat kirándulunk a Kőszegi-hegységbe, 
vagy éppen a vármegye más, szép vidékei-
re. Ezek mindig kedvesek lesznek nekem, s 
ha egyszer úgy alakul, akkor szívesen kép-
zelem el itt a sportpályafutásom befejezése 
utáni életemet. Nagyon megnyugtató arra 
gondolni, hogy itt hazavárnak. 

2019-ben óriási megtiszteltetés ért, ami-
kor elnyertem Az Év Vasi Embere címet. 
Minden kitüntetésnek örülök, de ez az 
egyik legkedvesebb az összes közül. 

  
Ekler Luca paralimpiai bajnok, 

világ- és Európa-bajnok, 
világcsúcstartó paraatléta
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A SZOMBATHELYI várMEGYEHáZA
Vas vármegye székhelye a török által fenyegetett Vasvárról – a vasvári káptalan intézményével 
együtt – az 1570-es években telepedett át a védettebb Szombathelyre. Kezdetben mind a 
káptalan, mind pedig a vármegye a szombathelyi püspökvárban kapott helyet, a megye azon-
ban már a 17. század közepén elhatározta, hogy saját székházat épít a városban. A tervekkel 
azonban csak addig jutottak, hogy különböző épületek bérbe vétele után megvásárolták az ún. 
Kismegyeháza vagy Főispáni lak eredeti épületét, amely a 18. század második feléig szolgált 
mint megyeháza. A szűkös épület bővítésére 1773-ban kapott királyi engedélyt a vármegye, 
ekkor vásárolták meg a szomszédos – korábban városi iskolaként szolgáló – épületet és telkét. 

BOLdOGASSZOnY AnYánk vAS 
várMEGYEI ErEdETE 
Lancsics Bonifác Grazban logikát tanult, majd Nagy-
szombatban bölcseleti tanulmányokat folytatott. Ezután 
1693-ban lépett Szent Benedek rendjébe. 1710. október 
3-án szentelték pappá. Pannonhalmi évei alatt is bizonyí-
totta Regnum Marianum-i honosságát. 1715 előtt írta a 
Magyarok Nagyasszonyának szinte minden magyar által 
mindmáig ismert legkedvesebb himnuszát, a 10 versszak-
ból álló „Boldogasszony Anyánk…” kezdetű Mária-éneket.

vASI dödöLLE
A dödölle a nyugat-dunántúli 
parasztság kedvelt, egyszerű 

népi ételeként ismert. A dödöllét már 
a 18. századi szakácskönyvekben is 

megemlítik. Elkészítése egyszerű: 1 kg krumplit 
laposra szeletelünk, egy evőkanálnyi sóval 

feltesszük főzni úgy, hogy az egészet ellepje 
a víz. Miután félig megfőtt, ráöntünk fél 
kilogramm lisztet, majd fedővel lefedjük, 

és hagyjuk lassan tovább főni. 
Közepes keménységűre 

összedolgozzuk, és hagymás 
zsírral kiszaggatjuk.

kIS-SOMLYó HEGY
3,9 millió évvel ezelőtti vulkánkitörés emléke a Kis-

Somlyó, amely a Ság-heggyel és a Somlóval közö-
sen alkotja hazánk legkisebb borvidékét. A hegyen 
a szőlőművelés kezdetei a római korig vezethetők 
vissza. Marcus Aurelius Probus római császár volt 

az, aki Pannónia hegyeit szőlővel telepítette be. 
Okleveleink tanúsága szerint IV. Béla király Itáliából 

hozott olasz szőlőműveseket, akik nagy valószí-
nűséggel magukkal hozták az olasznak nevezett 

magyar rizlinget is. A Kis-Somlyó legfőbb turisztikai 
érdekessége a királykő nevű bazaltszikla, amelyen 
a hagyomány szerint IV. Béla talált menedéket az 

őt üldöző tatár seregek elől.

WEörES SándOr 
SZELLEMI örökSéGE 
Első verseskönyvei még a Nyugat ha-
gyományainak megfelelően készültek, 
később eltávolodik a hagyományos 
formáktól, és az egyetemes magyar 
irodalom legnagyobb kísérletező 
kedvű költőjévé válik. 1943-ban a 
fővárosba költözött, és az Országos 
Széchényi Könyvtár munkatársa lett. 
A világháború befejezésekor viszont 
már Csöngén tartózkodott, és a 
következő évet is az apai birtokon 
töltötte. 1945 és 1948 között még 
négy verseskötete jelent meg, alko-
tásmódja lassan a szürrealizmus felé 
hajolt. Ez motiválja legnagyobb sikerű 
munkájához, a Psychéhez.

Vas vármegye magazin 
2024. 03. 21.

1139 Budapest, 
Röppentyű u. 21–23. 

Felelős kiadó: 
Kövecsesné Takács Tünde 

Telefon: +36-30-956-5599 

E-mail: t.takacs@t-online.hu 

Írta: Erős D. Zoltán

Olvasószerkesztő: Walter Béla 

Címlap: Csepregi Tibor: 
A Büki Gyógyfürdő

Nyomtatás: 
EDS Zrínyi Zrt.
2600 Vác, Nádas utca 8.
Felelős vezető: Csontos Csilla

A magazin megjelenését a vármegye 
önkormányzatai és cégei támogatták. 

www.pannoniakincsei.hu
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– Mennyire elégedett a most zárult fejlesztési 
ciklus eredményeivel?

– 2016-ban Vas vármegye számára a Terü-
let- és Településfejlesztési Operatív Program 
21,14 milliárd forintot különített el. Végül 
243 projekt valósult meg 38 milliárd forintot 
meghaladó értékű fejlesztéssel. Ebből 12 vá-
ros, 79 község és 5 egyéb szervezet részesült. 
Vármegyeszerte újultak meg a csapadékvíz-el-
vezető rendszerek, 57 helyszínen korszerűsöd-
tek a gyermeknevelési intézmények, továbbá 
számos turisztikai pályázat segítette elő az att-
rakciók látogatószámának növekedését. Ener-
giahatékonyabbá váltak középületeink, zöl-
debbek, élhetőbbek lettek a városcentrumok. 
Összességében sikeres, eredményes programot 
zártunk, hatékonyan használtuk fel a forrása-
inkat, és határidőre teljesítettük az intézmény-
rendszeri elvárásokat is.

– Mekkora forrás áll rendelkezésre a TOP 
Plusz programban? 

– A 2021–2027-es időszakra 49 milliárd fo-
rintot meghaladó keret áll rendelkezésünkre, 
amely ezúttal tartalmazza a megyeszékhely 
számára elkülönített közel 13,5 milliárd forint 
fejlesztési forrást is. A Szombathely számá-
ra allokált összegen felüli keret terhére eddig 
több mint 21 milliárd forint összegű támogatá-
si szerződés megkötésére került sor, több mint 
60 fejlesztés ennek köszönhetően már elindul-
hatott a vármegyében. 

Az eddigi, mind a projektek számában, mind 
forrásarányosan legnagyobb pályázati felhívás 
az Élhető települések volt, melynek keretében 
többek között csapadékvíz-elvezetés, közleke-
désfejlesztés, közterületek megújítása és zöl-
dítés is támogatható, így a nyertes települések 
számára komplex fejlesztések megvalósítására 
nyílt lehetőség. Az önkormányzati épületek 
energetikai korszerűsítésére eddig 13 projekt 
részesült támogatásban, folytatódhat tehát köz-
épületeink energiahatékonysági megújítása is. 
Közel 2,5 milliárd forint értékben újulnak meg 
önkormányzati tulajdonú belterületi utak, és 7 
turisztikai projekt megvalósítása segíti elő a 
vármegyei vonzerő növelését. 

Az óvodák és bölcsődék fejlesztésére 2,2 

Vasban hatékonyan használják fel a 2021–2027-es fejlesztési ciklusban rendelkezésre álló forrásokat. Meg-
kezdődött a TOP Plusz program végrehajtása is, amelynek egyik kiemelt célja a települések élhetőségének a 
növelése, fogalmazta meg Majthényi László, a Vas Vármegyei Közgyűlés elnöke. 

milliárd forint, a helyi egészségügyi és szo-
ciális intézmények megújítására 1,5 milliárd, 
gazdaságfejlesztésre 1,3 milliárd forint érték-
ben rendelkeznek településeink támogatási 
szerződéssel. A vármegyei foglalkoztatási-
gazdaságfejlesztési paktum is folytatódik a 
2021–2027-es ciklusban. Jelenleg zajlik a köz-
nevelési intézményeink felújítására, illetve a 
helyi humán fejlesztésekre és az aktív turiszti-
kai hálózatok kialakítására irányuló pályázatok 
előkészítése. 

– Megfelelőnek tartja a vármegye gazdasá-
gának teljesítményét?

– A vármegye gazdaságának, munkaerőpi-
acának a megszokottnál több kihívással kel-
lett szembenéznie az utóbbi években, mivel a 
nyitottságából adódóan érzékenyen reagál a 
világgazdaságban zajló folyamatokra. A terü-
letfejlesztési programunk célja a koncepció-

ban meghatározott 
feladatok és a ter-
vezett fejlesztések, 
programcsomagok 
összekapcsolása. Ki-
emelt feladat a mun-
kaerő minőségének 
és foglalkoztatható-
ságának javítása, a 
munkaerő-piaci hát-
rányok csökkentése, 
a vármegye fejlődési 
potenciálját biztosító 
munkaerő-minőség 
és tudás fejlesztése.

– Mit tesznek a 
vármegye értékei-

nek minél szélesebb körben történő megis-
mertetése érdekében?

– A megyei értéktár létrehozásakor elsődleges 
célként tűztük ki az értékek feltárását. A legel-
ső feladat a helyi érték mozgalmak bátorítása 
volt, mert az értékfeltárás helyben kezdődik.  Az 
értékfeltáró munkát erős marketinggel ösztö-
nöztük, ennek érdekében a sajtómegjelenések 
számát növeltük, és járási szintű workshopokat 
szerveztünk. Kialakításra került az értéktár arcu-
lata, és a sikeresen vármegyei értékké avanzsált 
kulturális és egyéb kincsek birtokosai ünnepé-
lyes átadón oklevelet kaptak, s büszkén használ-
hatják a vármegyei érték logót és megnevezést.

Vas Vármegye Értékei címmel nagysikerű 
könyvsorozat indult, amely 2015-ös megjele-
nésekor még alig 60, negyedik megjelenésekor, 
2023-ban pedig már több mint 120 vármegyei 
értéket tartalmazott. 2017 óta szinte minden 
évben megrendeztük a „Feltárul az értéktár” 
diákvetélkedőt. A vasmegyeiertektar.hu  oldal 
olyan fejlesztéseket tartalmaz, mint az értéktér-
kép, az értékek panorámaképes megjelenítése,  
kisfilmek a kiemelt értékekről,  de vannak rajta 
vetélkedőszerű online játékok is. ■

Csaknem 50 milliárd a vármegye fejlesztésére 

Címzetes egyetemi docens, tanár, okleve-
les borbíráló, turisztikai szakértő. 1994 
és 2006 között Egyházashetye község 
polgármestere. 1998-tól a megyei köz-
gyűlés tagja, 2006-tól 2012-ig a megyei 
közgyűlés alelnöke, 2014 októberétől a 
Vas Vármegyei Közgyűlés elnöke. A Ré-
giók Európai Bizottságának tagja. Jó né-
hány könyv szerzője, illetve társszerzője. 
A Magyar Kultúra Lovagja.

Majthényi László

A Szőlő Jövésnek Ünnepe régi hagyomány Kőszegen

Cserkészek tisztelegnek Szombathelyen Szent Márton szobra előtt, aki csapatuk névadója 

– Milyen volt az elmúlt gazdasági év?
– Az üzleti forgalmunk ugyan tavaly nem 
növekedett, de büszkék vagyunk arra, 
hogy nem esett vissza. Ebből következő-
en továbbra is stabil lábakon áll a gazda-
sági helyzetünk.

Az idei év jól kezdődött. Nem érzékel-
tünk semmiféle keresletcsökkenést. Ez 
valójában leginkább a magyar piacnak 
köszönhető. Az osztrák piacra jellemző a 
bizonytalanság. A cégek ugyanis nem lát-
ják a holnapot.

Amíg Magyarországon éves keretszer-
ződéseket tudunk kötni, addig Ausztriá-
ban maximum fél évet vállalnak a partne-
reink. Ennek hátterében az áll, hogy az 
osztrák gazdaságra jobban kihat a nem-
zetközi gazdasági válság. Ez megnehezíti 
számunkra a tervezést, különös tekintettel 
az emberi erőforrással való gazdálkodás-
ra. A hozzánk hasonló kis- és középvál-
lalkozásoknak most az lehet a célja, hogy 
átéljük az első félévet, s ha ez sikerül, 
könnyebben vesszük az akadályokat. 

Számunkra különösen nagy problé-
mát jelentenek az indokolatlanul magas 
energiaköltségek, amelyek erőteljesen 
csökkentik a nemzetközi versenyképes-
ségünket. Nagyon fontos lenne a reális 
energiaárak alkalmazása. A problémák 
már az alapanyag beszerzésénél kezdőd-
nek, miután a megnövekedett energia-
költségek már itt megjelennek, és végig 
kimutathatók a gyártási folyamatokban. 
A magyar árviszonyokat jól tükrözi, hogy 
jelenleg Ausztriában kedvezőbb áron 
jutunk hozzá az alapanyagokhoz, mint 
hazánkban. A munkaerőköltségek is nö-
vekednek az infláció miatt. Cégünk nagy 
előnye viszont, hogy nagyon alacsony a 
fluktuáció, stabil, állandó munkaerővel 
rendelkezünk. Minden dolgozó el tud látni 
minden gyártási folyamatot, így rugalma-

A Pawel Packing 125 éves tapasztalattal rendelkezik  
A szentgotthárdi Pawel Packing Kft. a hazai csomagolásgyártó piac egyik 
fontos szereplője. A cég gazdasági helyzete stabil, ám nagy kihívást jelent 
számukra a gyártási költségek növekedése, fogalmazott Boldizsár Gábor, 
a Kft. ügyvezetője. Michael Pawel Boldizsár Gábor

san alkalmazkodhatunk a 
megrendelésekhez. En-
nek is köszönhető, hogy 
a termelékenységünk – a 
tizenkét évvel ezelőtti in-
duláshoz képest – 30-35 
százalékkal magasabb. 
Ez növeli a cég stabilitá-
sát is.

– Mely termékeik a 
legsikeresebbek a pia-
con? 

– Arra törekszünk, 
hogy minden termékünk 
a lehető legjobb minősé-
get képviselje, és pontos, 
megbízható szállítással 
rendelkezzünk a vevők 
felé. A fő termékeink, 
amelyek ládák, kalodák 
és vegyes csomagolási 
egységek, mind maximális pontossággal 
készülnek. Ez azért is fontos, hogy az 
ezekbe csomagolt termékek biztos szállí-
tással érjenek célba. Ezekkel a paraméte-
rekkel tudjuk magunkat a piacon megkü-
lönböztetni más, számunkra konkurenciát 
jelentő cégekkel szemben.

– Egyéni igényeket is ki tudnak elé-
gíteni?

– Természetesen számunkra nagyon 
fontos az egyedi igények teljesítése, 
csomagolásainkat 3D-ben tervezzük. A 
gyártás mellett vállalunk helyszíni cso-
magolásokat is. A teljesség igénye nélkül 
csomagoltunk már nagyon nagy alkatré-
szeket, berendezéseket. Például egy több 
mint tíztonnás marógépet úgy csomagol-
tunk be, hogy repülővel tudták szállítani 
Indiába. 

Specialitásaink közé tartozik a tenge-
rentúli szállításokra alkalmas csomagolá-
sok gyártása.

Ezekbe leginkább autó- 
és vasúti alkatrészek ke-
rülnek, amelyeket az álta-
lunk tervezett és gyártott 
csomagolásokban juttatnak 
el a világ bármely részén 
található összeszerelő üze-
mekbe. Itt figyelembe kell 
vennünk azt, hogy rend-
szerint hajókon, konténe-
rekben, illetve repülőgéppel 
történik a szállítás, időnként 
szélsőséges hőmérsékle-
ti viszonyok között, ezért 
klimatizálni kell a csoma-
got. A terméket meg kell 
óvni a mechanikai behatá-

soktól, az oxidációtól, hogy garantáltan a 
megfelelő állapotban érkezzen meg. A cso-
magolásaink nem csak Európába jutnak el, 
hanem szerte a világba, így Ausztráliába, 
Észak- és Dél-Amerikába, sőt Ázsiába is.

– Ön a közelmúltban a Magyar Ér-
demrend Lovagkeresztje kitüntetésben 
részesült. Gratulálunk az elismeréshez!

– Köszönöm szépen, nagyon büszke 
vagyok erre a kitüntetésre, amit a Pawel 
Packing Kft. ügyvezető igazgatójaként és 
a Szent György Lovagrend magyarországi 
komturjaként kaptam. Ezzel a cég alapítá-
sában, sikeres működésében, a magyar–
osztrák kapcsolatok fejlesztésében végzett 
munkámat is elismerték.

Kiemelt fontosságot tulajdonítok a kö-
zép-európai keresztény értékek megőr-
zésének, ami Európának is jelképe. Ezt a 
témát már több rendezvényen megvitattuk 
a Szent György Lovagrend körében lo-
vagtársaimmal. A szentgotthárdi lakosság 
segítségével szerveztük meg segélyszál-
lítmány eljuttatását Ukrajnába, ahol az 
ottani magyar kisebbségnek mindennapi 
eszközökkel tudtuk könnyebbé tenni az 
életüket.

Boldizsár Gábor a Szent György Lovagrend kitüntetését veszi át

A raklapokat akár egyedi méretekben is elkészítik
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– Az elmúlt időszak kiemelt feladata volt Vas-
váron az iparterület kialakítása. Láthatók 
már ennek az eredményei?

– Kiemelt prioritásként kezeljük a gazda-
ságfejlesztést, ez indokolta az ipari terület 
fejlesztését is. Ide két csarnokot építettünk, 
amelyeket hamar bérbe is vettek a cégek. 
Időközben újabb befektetők jelentkeztek, így 
további beruházások várhatók. Az iparűzési 
adóbevételeink – a válság éveit leszámítva – 
folyamatosan növekedtek. Az elmúlt öt évben 
szinte megduplázódott az ebből származó be-
vételünk. Városvezetőként mindig kiemelt fi-
gyelmet fordítok arra, hogy megfelelő legyen 
az összhang a Vasváron működő cégekkel. A 
fejlesztési elképzeléseiket beillesztjük a város-
fejlesztési tervekbe. Gazdasági vonalon jók a 
város pozíciói, s bízom abban, hogy ez így lesz 
a jövőben is. Van egy különlegességünk is, ez 
pedig a helikopterjavító üzem.  

– Hogyan működnek a városi szolgáltatá-
sok? 

– Az egészségügyben folyamatosak a vál-
tozások, az állam vesz át feladatokat, ami 
naprakész egyeztetéseket igényel. Ezen a terü-
leten akadnak gondjaink is: a nálunk maradó 
feladatokra egyre nehezebb lesz orvost találni. 
Különösen igaz ez az önkormányzati fenntar-
tású szakorvosi rendelőre, ahol nagy szükség 
lenne az állami intézményekben dolgozó or-
vosokra is, de az ő foglalkoztatásuk engedé-
lyeztetése nem mindig zökkenőmentes. Persze 
igyekszünk megoldani az ilyen helyzeteket 
is. Átalakult az ügyeleti rendszer. Eredetileg 
úgy volt, hogy Vasvár ügyeleti központ lesz, 
aztán olyan döntés született, hogy mégsem.  

V. Németh Zsolt országgyűlési képviselőnkkel 
közösen minden követ megmozgattunk, ami 
végül is eredményre vezetett: maradt Vasváron 
az ügyelet.  

A város domborzati viszonyai miatt folya-
matos feladat a csapadékvíz-elvezető rendszer 
fejlesztése, amelyre három ütemben közel egy-
milliárd forintot fordítottunk. A kritikus hely-
színeken sikerült megoldani a problémákat. Az 
intézményfejlesztés folyamatosan visszatérő 

A nyugat-dunántúli városban az elmúlt években csaknem megduplázódtak az iparűzési adóbevételek, s továb-
bi beruházások is várhatók. Az idén utakat újítanak fel, és elkészültek további fejlesztések tervei is. Minderről 
Tóth Balázs polgármester számolt be magazinunknak.

feladat. Három-öt évente meg kell újítani az 
informatikai rendszert. Az önkormányzati hi-
vatalban éppen most zárul le ez a folyamat.  Ez 
azért is fontos, mert meg kell felelnünk a digi-
tális kor kihívásainak. 

A városi életminőség egyik fontos eleme a 
színvonalas vendéglátás.  Ennek jegyében nyílt 
meg az Ezredes kávéház, amely a Béke-ház 
udvarán található. Ez egy használaton kívüli 
épület volt, s hangulatos kávézó lett belőle. 

Mellette van egy 
mini játszótér, ami 
10 millió forintba 
került. 

Több fejlesztés 
vonatkozásában pá-
lyázatokra várunk. 
Így készen vannak 
a fürdőfelújítás, va-
lamint a tanuszoda 
tervei is. További 
nagy cél egy népfő-
iskola létesítése Vas-
váron, amely állami 
beruházásban va-
lósul majd meg. Ez 
egy 150 férőhelyes 
bázisközpont lesz, 

oktatótermekkel és konferenciaközponttal. A 
kiviteli tervei már elkészültek. 

– Az utak rendbetétele folyamatos feladat 
az önkormányzatok számára. Mit terveznek 
az idén?

– Egy nagyszabású felújítási programot in-
dítunk, miután az önkormányzat 250 millió fo-
rintot nyert erre a feladatra. Ebből a pénzből hét 
út rendbetételét terveztük, ám miután lezárult a 
közbeszerzési pályázat, kiderült, hogy többre 

is jut ebből a forrásból. Így további hat-hét utca 
is megújulhat. Saját erőből két komolyabb be-
ruházást tervezünk még ebben az esztendőben. 
Az egyik a közvilágítás korszerűsítése, míg a 
másik a sportöltöző felújítása, bővítése. Ezek 
100-150 millió forintos beruházások, ami vas-
vári viszonylatban jelentős összegnek számít.  

– Korábban Vasváron, de az egész térség-
ben nagy gondot jelentett a munkanélküliség. 
Mi a helyzet jelenleg? 

– Fordult a kocka, most már egyértelműen 
munkaerőhiányról beszélhetünk, ami bizonyos 
fokig behatárolja a további fejlesztési lehető-
ségeket. Alig lehet megfelelő munkaerőt ta-
lálni a városban és környékén. Ebben szerepe 
van annak is, hogy sokan átjárnak Ausztriába 
dolgozni. Lakóként nálunk is megjelentek a 
Szombathelyen és Zalaegerszegen dolgozó 
Fülöp-szigeteki vendégmunkások. Érdekes-
ség, hogy Vasváron saját anyanyelvükön hall-
gathatnak misét, miután a verbita rendben itt 
szolgáló honfitársuk a plébános. Ami viszont 
örvendetes, tavaly nem csökkent a város lakos-
ságának a száma. Évente 25-30 gyermek szüle-
tik, s bár ennél magasabb az elhunytak száma, 
a városba betelepülők jóvoltából immár csak-
nem négyezren vagyunk. ■

Vasvár legjelentősebb műemléke a domonkos templom és kolostor épületegyüttese

Vasvár bízik a város megtartó erejében

A háttérben a római katolikus Nagyboldogasszony-templom

1964-ben született Szombathelyen. 
Sopronban erdőmérnöki, Zalaegersze-
gen közgazdasági oklevelet szerzett. 
Erdészeti ágazatvezetőként kezdett 
dolgozni. Vállalkozóként és a terület-
fejlesztés intézményrendszerében is 
töltött be vezető beosztást. 2010 és 
2014 között alpolgármester. 2014-
től napjainkig a város polgármestere. 
Nős, három gyermek édesapja.

Tóth Balázs

– Mit tesznek annak érdekében, hogy még 
többen látogassanak el a városba?

– Örömmel tapasztalom, hogy Kőszeget va-
lóban nagyon sokan szeretik szerte az ország-
ban. Aki egyszer itt járt, többnyire visszavá-
gyik és vissza is tér. Az évszázadokkal dacoló 
belvárosi épületek és a természeti vonzerők 
lassításra, elmélyülésre késztetnek.                               

Kiemelt feladat a műemlékek értékőrző 
felújítása, a turisztikai szolgáltatások fejlesz-
tése. Kormányzati segítséggel sok leromlott 
állapotú állami és egyházi tulajdonú épületet 
sikerült megújítani, és számos magántulajdo-
nos is turisztikai fejlesztésekbe kezdett. A szál-
láshelyek bővülése mellett egyre több egyedi 
kínálatú apró üzlet és vendéglátóhely működik 
a városban. „Ékszerdoboz” programunk célja a 
felújítások folytatása, páratlan örökségünk él-
ményszerű bemutatása, újabb turisztikai terek 
megnyitása. 

Aktívan részt veszünk Vas vármegye és az 
Írottkő Natúrpark marketingcélú együttműkö-
déseiben. Nem titkolt célunk, hogy Kőszeg 
a Bük-Sárvár Turisztikai Térség legvonzóbb 
idegenforgalmi célpontja, az Írottkő Natúrpark 
pedig az aktív turizmus célterülete legyen.

– Lát lehetőséget arra, hogy a turizmus 
mellett erősítsék a gazdasági területet is? Mi-
lyen befektetőket látnának szívesen?

– A Covid-járvány mellett a biztonságér-
zetünket megrendítő háborúk és a migráció 
jelensége is rámutatott a turizmus törékenysé-
gére. Nem engedhetjük meg magunknak, hogy 
csupán egyetlen ágazatra koncentráljunk. Arra 
törekszünk, hogy városunk széles körű iskola-
kínálatával és a kisvárosi lét biztonságérzeté-

A műemlék épületek sora, a szép 
természeti környezet sok látogatót 
vonz Kőszegre. Az önkormányzat 
mindent megtesz azért, hogy mind 
a turisták, mind pedig az ott élő em-
berek jól érezzék magukat a város-
ban. Erről beszélt magazinunknak 
Básthy Béla polgármester. 

vel vonzó lakóhely legyen a kreatív, vállalkozó 
szellemű fiatalok számára. 

Igyekszünk segíteni a helyben működő 
vagy az éppen induló vállalkozások fejlődé-
sét, és jelenleg is kínálunk betelepülő cégek 
számára előkészített telkeket. Szeretnénk to-
vábbi telephelyeket kialakítani, dolgozunk a 
szükséges területek megszerzésén. A viszony-
lag szűkös helykínálat és a védendő természeti 
értékek miatt elsősorban 
a tudásintenzív, alacsony 
környezeti terhelésű ter-
melő és szolgáltató ága-
zatokból várunk befekte-
tőket.

– Fontos az is, hogy a 
város lakói is elégedettek 
legyenek. Milyen fejlesz-
tések történtek ennek ér-
dekében Kőszegen?

– Az alapvető szolgál-
tatások megléte kulcsfon-
tosságú egy város fejlődé-
séhez. 2021 és 2023 között 
igen jelentős útfelújítási 
programot valósíthattunk 
meg, és nagyot léptünk 
előre a csapadékvíz-el-
vezető rendszerek kiépítése terén. A nemrég 
átadott mentőállomás a szomszédos modern 
egészségházzal szintén javítja a lakosság köz-
érzetét. Óvodáinkat felújítottuk, bölcsődénket 
bővítettük, középiskoláinkban jelentős fejlesz-
tések történtek, és hamarosan az általános isko-
lákban is elindulnak a felújítások. A következő 
években elavult sportlétesítményeink felújítá-
sát, bővítését is tervezzük.

– Kőszeg egyetemi város. Hogyan tudják 
kihasználni az ebben rejlő lehetőségeket?

– A Pannon Egyetem itteni képzéseit első 
körben belvárosi műemlék épületekben helyez-
ték el, ezek felújításának városképi jelentősége 
volt. Munkatársaimmal igyekszünk minél job-
ban bekapcsolódni a Felsőfokú Tanulmányok 
Intézetének életébe, ahol az egyes tudásterüle-
tek kiemelkedő képviselőivel kerülhetünk kap-
csolatba. Az itt kapott impulzusokat jól tudjuk 
hasznosítani a városi projektekben. A felsőfokú 
oktatás jelenléte az egész városban hatványo-

zottan érezhető lesz a Felső körúton épülő egye-
temi kampusz megnyitását követően.

– Kőszegen egész évben vannak nagy ér-
deklődést kiváltó programok. Miket emelne ki 
az idei kínálatból?

– A nagy hagyományú és sok vendéget von-
zó rendezvények, mint a Szőlő Jövésnek Köny-
ve eseménysorozata, a Kőszegi Várszínház, 
a Kőszegi Ostromnapok, a Kőszegi Szüret és 

Kőszeg a turisták közkedvelt úti célja    

1974-ben született Szombathelyen. A 
kőszegi gimnáziumban érettségizett, 
majd a szombathelyi tanárképző főis-
kolán szerzett német nyelvtanári dip-
lomát. 2006-tól 13 éven át Kőszeg 
alpolgármestere és a Vas Megyei 
Közgyűlés tagja. 2019 októberében 
a Fidesz-KDNP jelöltjeként Kőszeg 
polgármesterévé választották. Nős, 
négy gyermek édesapja.

Básthy Béla

A kőszegi városháza hazánk legrégebbi ilyen jellegű épülete

Fúvószenekari Találkozó, vagy az Orsolya-na-
pi Vásár mellett fontos megemlíteni a kisebb 
részvétellel, de az év során folyamatosan hoz-
záférhető „kamara” eseményeket. A Kőszegi-
hegységben szervezett túrák, a borászaink által 
egyénileg vagy közösen tartott borkóstolók, a 
Tourinform által vezetett városnéző séták, mű-
vészeti csoportjaink előadásai, kiállításai, ren-
dezvényei egész évben mozgalmassá teszik az 
életet Kőszegen. ■
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Az Egis fél évszázada otthon van Körmenden 

léptékben mérve jelentős időtáv – mondta 
Király István, az Egis Gyógyszergyár Zrt. 
körmendi telephelyének vezetője. – Az Egis 
2023-ban ünnepelte fennállásának 110. évfor-
dulóját, ami alkalmat teremtett a tanulságok 
összegzésére. 

A társaság történetének második fele Kör-
mendhez is kötődik, a cég otthonra talált itt. 
Fontosnak tartjuk, hogy az Egis aktív része 
legyen a város életének, közösen ápoljuk érté-
keinket, hagyományainkat, de mindig képesek 
vagyunk megújulni, és megfelelni az új kihívá-
soknak. Ezt az örökséget a következő 55 évben 
is szeretnénk megőrizni.” ■

1969-ben, 55 éve tették le az Egis Gyógyszergyár Zrt. körmendi üzemének alapkövét. A vállalat akkori egyik 
kiemelt termékcsoportja, a tejalapú tápszerek gyártására létesítette a gyáregységet, amely – alkalmazkodva a 
folyamatosan változó körülményekhez – mára számos ismert termék gyártóhelyévé, a magyar gyógyszeripar 
egyik meghatározó szereplőjének korszerű telephelyévé vált. 

A BME-n szerzett gépészmérnöki diplo-
mát. 18 éves gyógyszeripari pályafutása 
során műszaki igazgatóként, minőség-
biztosítási és regionális vezetőként, gyár-
igazgatóként és ügyvezető igazgatóként 
is tapasztalatot szerzett a GSK-nál, illetve 
a Kedrionnál. Dolgozott az USA-ban, Thai-
földön, Belgiumban és Olaszországban is. 
2022 novembere óta az Egis körmendi 
gyáregységének igazgatója.

Király István

Gyógy-, illetve csecsemőtápszer, jégkrém, ga-
bonapehely, kávéízesítő – ezek az árucikkek 
mind szerepeltek a körmendi gyár termék-
palettáján. A Mátyás király utcai telephelyen 
azonban már évtizedek óta csak gyógyszere-
ket gyárt az Egis. Többek közt úgynevezett 
galenikus készítmények – azaz nem szilárd 
gyógyszerformák, például kenőcsök, gélek, 
kúpok – és onkológiai gyógyszerek kerülnek 
ki az üzemegységből, valamint számos termék 
csomagolása is itt zajlik. 

A gyökeres változások az Egis és a körmen-
di gyár rugalmasságát, proaktivitását mutatják. 
Legutóbb új csomagolóüzemet és speciális tu-
dás- és technológiaigényű, jellemzően onkoló-
giai gyógyszerek gyártására alkalmas üzemet 
avatott itt a vállalat, és a fejlesztések azóta is 
folyamatosak. 

A gyógyszergyár mára az egész megyében 
fontos szereplővé vált. Számos helyi kezde-
ményezést karolt fel, s a város egyik büszke-
ségének, a körmendi kosárlabdacsapatnak is az 
Egis a névadó együttműködő partnere. 

„55 év egy olyan nagy múltú város életében, 
mint Körmend, rövidke periódus, de vállalati Onkológiai termékek is készülnek Körmenden

– Ön több mint húsz éve vezeti a várost. Mire a 
legbüszkébb ebből az időszakból?

– Nagyon sok nehezítő tényező adódik két 
hosszú évtized alatt, amikor különböző prob-
lémákkal, válságokkal kell megküzdeni. Ép-
pen ezért az egyik legfontosabb, hogy a város 
működőképességét sikerült magas színvonalon 
tartani, úgy, hogy a ránk bízott értékeket meg 
tudtuk őrizni. 

Folyamatosan igyekeztünk a város fejleszté-
sét szolgáló feladatokat generálni. Egyik legfon-
tosabb, hogy kiépítettük az osztrák határig veze-
tő utat, a pinkamindszenti átkelővel könnyebbé 
tettük az emberek számára a határátlépést. Teljes 
körű felújítást hajtottunk végre a körmendi kór-
házban, korszerűsítettük a betegellátás feltétele-
it. Felújítottuk a körmendi színházat, amelynek 
így nemcsak építészetileg, hanem üzemeltetési 
szempontból is bővültek a lehetőségei. Szeb-
bé tettük a város főterét, valamint felújítottuk 
a mozi épületét és a környező utcákat. Megte-
remtettük a korszerű szociális ellátás feltételeit 
a városban. Csak néhányat ragadtam ki azokból 
a feladatokból, amelyeket az elmúlt időszakban 
megvalósítottunk.

– A legutóbbi ciklus nagy kihívásokat jelen-
tett az önkormányzatok számára. Hogyan sike-
rült leküzdeni a nehézségeket?

A Rába-parti városban az elmúlt 
évtizedekben fejlesztések soroza-
ta valósult meg. Ez a folyamat a 
mostani, kihívásokkal teli időszak-
ban sem szakadt meg. A nehézsé-
geken összefogással tudtak úrrá 
lenni. Erről beszélgettünk Bebes 
István polgármesterrel.  

– Az utóbbi időben megjelent nehézségek, 
mind az egészségügyi válságot okozó Covid-
járvány, mind pedig a háború következményei, 
és az azt követő energiaválság, folyamatos kihí-
vást jelentett valamennyi önkormányzat számá-
ra. Mindezeket következetes munkával sikerült 
kivédenünk. Ebben köszönetet kell mondanom a 
város valamennyi lakójának, az önkormányzati 
intézményekben dolgozó kollégáknak, valamint 
Magyarország Kormányának. Közös összefo-
gással sikerült megőriznünk a város működőké-
pességét.

– Melyek az idei év, illetve a következő idő-
szak kiemelt feladatai?

– Véleményem szerint valamennyi 
önkormányzat számára nehézséget 
fog jelenteni az idei év költségvetési 
feladatainak teljesítése, ugyanis je-
lenleg sem könnyebb a helyzet, mint 
az előző évben, sőt még nehezebb. 
Éppen ezért ugyanarra a következe-
tes összefogásra van szükség az el-
következendő időszakban is. Kiemelt 
feladatunk lesz továbbra is a város 
működőképességének fenntartása, 
értékeink megóvása. Komoly figyel-
met fordítunk arra, hogy az újonnan 
megvalósított fejlesztéseink magas 
színvonalon üzemeljenek, és azon 
dolgozunk, hogy lehetőség szerint az 
emberek minél kevésbé érezzék meg 
ennek az időszaknak a nehézségeit.

– Hogyan teljesít a város gazda-
sága?

– Az eddig beérkezett jelzésekből 
az látható, hogy a városban műkö-
dő cégek folyamatosan igyekeznek 
helytállni a hazai és nemzetközi pi-
acon. Ebből adódóan rendre teljesí-
tik azokat az adókötelezettségeiket, 
amelyek a város működőképessé-
gének alapját is jelentik. Azt látom, 
hogy az elkövetkezendő időszakban 

ebben kismértékű bővülés lesz. Nagyon sok 
fejlesztésben gondolkodunk, amelyekhez az 
alapok rendelkezésre állnak. Néhányat sze-
retnék említeni: az idén óvodafelújításokat 
indítunk el, és szeretnénk pályázati forrásból 
teljeskörűen megújítani a Bástya utcát. A hét-
emeletes tömbbelső és a hozzá kapcsolódó 
területek rehabilitációját megterveztettük, és 
ezek megvalósítását is uniós támogatásból  kí-
vánjuk megoldani. Az egészségügy területén 
mindenképpen szükséges a jelenlegi felnőtt 
háziorvosi rendelő felújítása, amelyhez forrá-
sokat szeretnénk nyerni.  Hosszú távú program 
az utak és a járdák rendbetétele is.

– Milyen szerepe van körmendi városmarke-
tingben a sportnak és a kultúrának? 

– A városmarketingben rejlő lehetőségeknek 
egy részét jelenti a pezsgő sport- és kulturális 
élet. Minden civil kezdeményezést, jó programot 
a lehetőségeinkhez mérten támogatunk. Segítjük 
az élvonalbeli kosárlabdacsapatnak a működé-
sét. Tesszük ezt azért, hogy az idelátogatók egy 
sokszínű várossal találkozzanak. További felada-
taink közé tartozik még a Kastély park rendbe-
tétele, hogy ott a körmendiek és a vendégek is 
jól érezzék magukat. A kezdetektől vallom, hogy 
minden egyes fejlesztés, ami a város érdekében 
történik – legyen az kicsi vagy nagy volumenű 
– egyaránt fontos, hiszen az itt élők érdekét szol-
gálja, és azt gondolom, Körmend varázsa ebben 
rejlik. Egy közösség vagyunk, és minden ember 
ugyanúgy számít nálunk. ■

Körmend: az összefogásban rejlik a város ereje 

1956-ban született Kapuváron. 1978-
ban faipari üzemmérnöki diplomát 
szerzett. Az 1990-es önkormányzati 
választásokon egyéni jelöltként szerzett 
képviselői mandátumot Körmenden. 
Az 1998. évi országgyűlési választá-
sokon, majd 2002-ben és 2006-ban a 
Vas megyei területi listáról jutott be az 
Országgyűlésbe. 2002 óta Körmend 
polgármestere. Hat gyermek édesapja.

Bebes István

A Batthyány-kastély bejárata a Herkules-szoborral

Tavaly novemberben volt az Ökocentrum ünnepélyes megnyitása a Rába-parton
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– Ez az év is ígéretesen kezdődik Sárváron. 
Megnyílt a város második ötcsillagos szállo-
dája. Milyen különlegességeket kínál az új 
hotel?

– Valóban, a napokban nyílt meg a város új 
ötcsillagos szállodája, a Melea Hotel, amely 
sajátos filozófiával szeretné a sárvári turiszti-
kai kínálatot tovább bővíteni. Elmondhatom, 
ezzel a beruházással tovább színesedett a vá-
ros turisztikai palettája, mégpedig a minőségi 
turizmus irányába. Itt elsősorban az egyénre 
szabott programok dominálnak, mind a gyó- 
gyászat, mind pedig az étkezés területén. A me-
nedzsment tájékoztatása szerint ez az új létesít-
mény nem csupán szanatórium, nem csupán 
wellnesshotel és nem csupán gyógyfürdő, ha-
nem még mindezeknél is több. A vendégeiket 
a holisztikus szemlélet keretében szeretnék egy 
sokkal egészségesebb életforma felé vezetni.

Úgy gondolom,  hogy ezzel  fejlesztéssel 
Sárvár egy újabb nagy lépést tett előre, hogy az 
„ötcsillagos város” ideája közelebb kerüljön a 
megvalósuláshoz. A cél most az, hogy ez az új 
szálloda megfelelő módon beépüljön a város és 
az egész régió turisztikai kínálatába.

– Apropó, turizmus! Milyen volt tavaly a 
vendégforgalom? 

– A 2023-as esztendő a turizmus területén 
elég nehezen indult. Több tényezőt figyelembe 
kellett vennünk a terveink megfogalmazása-
kor. Az első és legfontosabb az az energiavál-
ság, amely már az előző év őszén elkezdődött, 
s rendkívüli kihívás elé állította a turisztikai 

Sárváron a   turisztikai paletta évről évre bővül
2023-ban eredményes évet zárt 
Sárvár. Jól teljesített az ipar és 
a turizmus, stabilan működött az 
önkormányzat is. Ami pedig a jö-
vőt illeti, az emberek mindennapi 
életét, biztonságát befolyásoló 
programok végrehajtását tervezik. 
Kondora István polgármestertől 
kértünk interjút. 

A Nádasdy-vár épületegyüttese a reneszánsz és a barokk stílus ötvözete fotók: sárvár tourist & tdm nonprofit kft.

1954-ben született Sárváron. Szombat-
helyen népművelő-magyar szakos, a 
Pécsi Tudományegyetemen felnőttképzési 
menedzser, a Magyar Táncművészeti Fő-
iskolán táncpedagógus diplomát szerzett. 
1977-től a Sárvári Művelődési Központ 
népművelője, 1988-tól 2002-ig az intéz-
mény igazgatója volt. 2002 és 2010 kö-
zött Sárvár alpolgármestere, 2010 óta a 
fürdőváros polgármestere.

Kondora István

szereplőket, különösen a fürdőket. Aztán figye-
lembe kellett vennünk a jelentős áremelkedé-
seket, amelyek befolyásolták a fizetőképes ke-
resletet, illetve a fürdő esetében új versenytárs 
megjelenése a régióban, nevezetesen a győri 
fürdő nyári beindulása keltett némi izgalmat.

Ehhez még hozzájött az is, hogy az idő-
járás sem volt kegyes a turisztikai ágazat 
szereplőihöz, különösen a nyár elején, amikor 
egy kéthetes, rendkívül csapadékos időszak 
volt, ami természetesen kedvezőtlenül hatott a 
vendégforgalomra. Ám mindezek ellenére az 

év végére a sorok ki-
egyenesedtek, és mind 
a vendégéjszakák, 
mind a fürdőlátogatók 
számát figyelembe 
véve nagyságrendileg 
sikerült a megelőző 
év eredményeit pro-
dukálni. Reményeink 
szerint az idén sikerül 
még tovább erősíteni a 
pozícióinkat.  

– A turizmus mel-
lett Sárvár ipari telje-
sítménye is figyelemre 
méltó. Hogyan teljesít 
a város gazdasága?

– Sárvárról köz-
tudomású, hogy két, 
nagyon erős lábon áll 
a gazdasága: egyrészt  A 88 szobás Melea Hotel az egészségre fókuszál

a turisztika, illetve a turizmusipar, másrészt 
pedig a klasszikus értelemben vett ipar is szá-
mottevő. Az elmúlt év gazdasági szempontból 
kiemelkedő volt az ipar teljesítménye tekinte-
tében, hiszen adóbevételeink meghaladták a 
megelőző évek nagyságrendjét. A nagy ipari 

vállalatok jelentős része fejlesztéseket végzett, 
illetve jelentett be. A város feladata az, hogy 
ezeket a fejlesztéseket segítse, hogy azok mi-
nél gördülékenyebben valósulhassanak meg, 
egyrészt a munkahelyteremtés, másrészt pedig 
a következő időszak adóbevételei miatt is. 

– A végéhez közeledik az önkormányzati 
ciklus. Mire a legbüszkébb az elmúlt évekből? 

– A legbüszkébb arra vagyok, hogy már rég-
óta élvezem a sárváriak bizalmát, amit szeret-
nék is megtartani. Ha egy konkrét beruházásra 
gondolok, akkor ennek a ciklusnak az elején 
vettük birtokunkba a Sárvár Arénát, ami egy 
igazán impozáns épület, és a sport-, valamint 
a kulturális élet nagyszerű helyszíne. Büszke 

vagyok a sárvári civilek aktivitására, akik – az 
intézményeinkkel együttműködve –  rendezvé-
nyeikkel hozzájárulnak a város kulturális életé-
nek magas színvonalához.   

– Miket terveznek a következő időszakban?
– Amikor az ember már hosszabb ideje dol-

gozik a helyi közéletben, akkor rájön, hogy 
egy következő időszak terveit reálisan fogal-
mazza meg. Mert kellenek a nagyszerű álmok, 
de ha két lábbal a földön maradunk és látjuk a 
mindennapok valóságát, akkor tudunk megva-
lósítható programokat elindítani. Én tehát a kö-
vetkező időszakban is elsősorban az emberek 
mindennapi életét és biztonságát befolyásoló 
programokban gondolkodom, ezért a legelső 
feladatunk továbbra is a város útjainak építése 
és szépítése. Másrészt pedig mindig gondol-
nunk kell a jövőre is, hogy olyan fejlesztéseket 
indítsunk el, amelyek akár 10-20 éves távlat-
ban hozzák meg a gyümölcseiket. Ezzel utóda-
inknak adnak lehetőséget arra, hogy ki tudják 
teljesíteni az álmaikat. ■

»A fürdőlátogatók számát 
figyelembe véve nagy-
ságrendileg sikerült a 
megelőző év eredményeit 
produkálni.«
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– Több mint két évvel ezelőtt adták át az M8-
as gyorsforgalmi út Körmend és Szentgotthárd 
közötti szakaszát. Milyen hatással volt ez Szent-
gotthárd gazdaságára? 

– Sikerült elérnünk, hogy az új gyorsforgal-
mi útról Rábafüzesnél megépülhetett a lecsat-
lakozás. Ott található egy 25-30 hektáros terü-
let, amely bevonható az ipari parki hálózatba.  
Ez azért fontos, mert az ipari park első két 
üteme gyakorlatilag betelt. Tavaly adtuk el az 
utolsó nagyobb területet egy befektető cégnek, 
amely az idén már elkezdi, és szerkezetkész 
állapotig be is fejezi az első csarnok építését. 

Az M8-as megépülése a már itt működő 
cégek fejlesztési kedvére is jó hatással volt. 
Most jelentették be a Stellantis legújabb szent-
gotthárdi beruházását: több mint 100 millió 
eurós fejlesztéssel újra élettel telik meg a hasz-
nálaton kívüli, első motorgyártó csarnok, ahol 
évente akár 630 ezer darab, elektromos autók-
ba szerelhető villanymotort gyártanak majd. 
Az Ames spanyol porkohászati cég három 
ütemben fejlesztett; ma már itt vannak azok a 
kohók, amelyek eddig csak Spanyolországban 
működtek. A Rabacsa most fejezte be a csar-
nok harmadik ütemű fejlesztését, az Allison 
sebességváltógyár folyamatosan bővíti a ter-
melést, a Kiswire pedig a legnagyobb autóipari 
beszállító, ők gyártják a gumiabroncsokhoz 
a drótfalcot. Büszkék vagyunk arra, hogy a 
Szentgotthárdi Ipari Park megkapta a Tudomá-
nyos Technológiai Park címet.

– Hogyan alakult az önkormányzat pénz-
ügyi helyzete? 

– Az idei költségvetésbe tervezett 1,8 milliárd 
forint adóbevétel stabil alapokra helyezi a város 
működését. Az iparűzési adó és az állami nor-
matív támogatások az önkormányzat 4,7 milli-
árdos költségvetésének mintegy 60 százalékát 
teszik ki. A fürdő banki kötelezettségének telje-
sítése nagy fejtörést okoz a városnak. A fürdő 
Szentgotthárd legnagyobb energiafelhasználója. 
Az árak elszabadulása miatt a városnak a létesít-
mény működésének finanszírozásába is be kell 
szállnia. Nagyon várunk egy részünkről másfél 
éve beadásra kész energetikai pályázatra, amely 
önjáróvá tehetné a fürdő működését. Ez egy új 
kút, valamint egy hőszivattyús rendszer kialakí-
tását tartalmazza. A szálloda – a fürdő miatt – 

Az elmúlt öt évben beruházások sora valósult meg Szentgotthárdon, az ipar fejlődésére pedig kedvező hatással 
volt az M8-as gyorsforgalmi út átadása. A részletekről Huszár Gábor polgármester nyilatkozott magazinunknak. 

szinte telt házzal működik. Évente 100-120 ezer 
vendég látogat el Szentgotthárdra. Felmerülhet 
a kérdés, hogy miért nem zárjuk be a fürdőt, ha 
ilyen sokba kerül a fenntartása. Ám ha mindent 
mérlegre teszünk, akkor az intézmény működé-
se egyensúlyban van, vagy még hoz is egy kicsit 
a konyhára. Az idelátogatók ugyanis a városban 
is költenek, azaz a turisztika szempontjából glo-
bálisan kell nézni a dolgokat. Jó példa erre a ta-
valyi Tour de Hungary: 120 országban összesen 
hatmillió követője volt az eseménynek. Ebből a 
hatmillió „klikkből” nem tudni, hogy mennyien 
látogatnak majd el Szentgotthárdra, az viszont 
biztos, hogy sokak érdeklődését felkeltettük 
a város iránt. A befektetett összeg sokszorosa 
fog visszajönni. Az őrségi, vendvidéki idegen-
forgalmat is megpróbáljuk bekapcsolni a város 
turizmusába, ami mindkét fél számára kölcsö-
nösen előnyös lehet. 

– Milyen fejlesztések történtek az elmúlt idő-
szakban?

– Az elmúlt öt évben olyan fejlesztések való-
sultak meg Szentgott-
hárdon, amelyekre egy 
ilyen nagyságú város-
ban 50-100 évenként 
kerül sor. Az egykori 
Kaszagyár területéről 
az összes mozdítható 
veszélyes hulladékot 
elszállíttattuk. Tavaly 
ősszel adtuk át a vá-
ros komplex árvízvé-
delmét szolgáló, 1,7 
milliárd forint értékű 
beruházást. 400 mil-
lió forint pályázati 
pénzből megtörtént a 
csapadékvíz-elvezető 

rendszer kiépítése. Egymilliárd forintos kor-
mányzati támogatással befejeződött az ország 
harmadik legnagyobb barokk épülete, a helyi 
templom teljes rekonstrukciója. 

Persze további feladatok is vannak bőven. A 
Kaszagyár területén modern városközpont kiala-
kítását tervezzük. Nem halasztható az egykori 
kolostor épületében működő polgármesteri hiva-
tal felújítása. Fejlesztenünk kell a külső városré-
szek infrastruktúráját. Ezeket az elkövetkező öt 
évben kiemelten kell kezelnünk. A költségveté-
sünk több mint két-két százalékát (100-100 mil-
lió forintot) fordítjuk kultúra, a civil szervezetek 
és a sport támogatására. A fő cél, hogy a város 
lakói jól érezzék magukat. A mi feladatunk, hogy 
ezt felelősséggel teljesítsük! ■

Szentgotthárdon új lendületet kapott az ipar 

1959-ben született Körmenden. Pedagó-
gusi diplomával rendelkezik. Iskolaigaz-
gatóként és sportvezetőként is dolgozott 
Szentgotthárdon. 1992-től a kulturális 
bizottság tagja, 1998 óta választott 
képviselő, 2006 és 2010 között az ok-
tatási, kulturális és sportbizottság elnöke, 
2010-től a város polgármestere. Fele-
sége, Peresztegi Beáta pedagógus. Két 
gyermekük van.

Huszár Gábor

2022-ben nyílt meg az új, többfunkciós sport- és szabadidőközpont

Szentgotthárd főtere műemlék házaival megőrizte az egykori, polgáriasodó város képét

»Az őrségi, vendvidéki ide-
genforgalmat is megpró-
báljuk bekapcsolni a város 
turizmusába, ami mindkét 
fél számára előnyös lehet.«

A Szentgotthárdi Sport- és Szabadidőközpont 3 db kültéri labdarúgópályája, valamint a közel 1000 nm alapterületű 
sportcsarnoka színvonalas edzési feltételekkel, valamint a sportközponttól 3 perc sétára található Gotthard Therme Hotel 
& Conference**** bőséges és változatos ellátással, tágas és kényelmesen berendezett szobákkal várja Önt és csapatát!

Szentgotthárd – elsőrangú helyszín országos és nemzetközi 
sporteseményeknek, edzőtáboroknak

Szolgáltatásainkról bővebben:
Szentgotthárdi Sport- és Szabadidőközpont  
3 db kültéri labdarúgópálya:
 o 1 db nagy méretű (110 x 65 m) füves centerpálya,
 o 1 db kis méretű (90 x 45 m) füves edzőpálya,
 o 1 db 2015-ben épített, nemzetközi előírásoknak megfelelő (105 x 68 m) műfüves pálya
• 968 nm alapterületű, többek között kézilabda, teremfoci/futsal, röplabda, kosárlabda sport-
ágak számára alkalmas sportcsarnok, melynek felfestett pályaméretei:
 o Kézilabda: 40 x 20 m
 o Futsal: 40 x 20 m
 o Röplabda: 18 x 9 m
 o Kosárlabda: 28 x 15 m
• 5 db berendezett játékos öltöző, 1 db orvosi szoba, 2 db játékvezetői öltöző
• erőnléti edzésekhez kialakított konditerem

Gotthard Therme Hotel & Conference****
• 148 elegánsan berendezett, komfortos szoba – két- vagy akár háromágyas elhelyezéssel
• sportolóknak megfelelő étkezés: egészséges ételek; speciális igények teljesítése
• bőséges és változatos büféreggeli és büfévacsora
• igény szerinti ebéd: büfé vagy tányérszerviz
• 3 db szekcionálható konferenciaterem – 10-280 fő befogadására 
• ingyenes WiFi-használat
• ingyenes parkolás (buszoknak külön parkoló biztosított)

Csapata hatékony és eredményes felkészüléséhez helyszínt keres? Egyedi elképzelése van? 
Keressen bennünket bizalommal: gotthardsport@gotthardsport.hu * +3630 850 5989 * www.gotthardsport.hu 

 sales@gotthardhotel.hu * +3630 697 1462 * www.gotthardhotel.hu 

A szentgotthárdi fürdő igazi különlegesség

– Tavaly február elején vette át a fürdő veze-
tését. Mit sikerül elérni az elmúlt egy év alatt? 

– Nagyon sokat dolgoztunk a hatékonyabb 
működés érdekében. A változtatások a teljes 
vertikumot érintették: költségeket optimalizál-
tunk, plusz bevételi forrásokat kerestünk és az 
adminisztrációs környezetet is rendbe tettük. 
Az üzleti tervünket teljesítettük, az előző év-
hez képest növekedett a bevételünk. Ugyanak-
kor szembe kellett néznünk az energiaválság 
és az egyéb külső gazdasági tényezők okozta 
kihívásokkal. Az energiahordozók extrém árai 
nagyon nehéz helyzetbe hoztak bennünket. 
Mindez most annyiban változott, hogy köz-
beszerzéssel sikerült 10 százalékkal csökken-
tenünk a gázárat. Üröm az örömben, hogy az 
áram költsége viszont megduplázódott. Ebben 
a helyzetben a 100 százalékos tulajdonos ön-
kormányzat a fürdő mellé állt, és finanszírozta 
az energiaköltségek egy részét. A városvezetés 
ugyanis fontosnak tartja a fürdő és rajta keresz-

tül a térség turizmusának támogatását. Teszi 
ezt annak ellenére, hogy ez nem egy kötelező 
feladat a számára.  

– Ebben a helyzetben van-e lehetőség fej-
lesztésre? 

– Igen, vannak lehetőségeink, és ezeket 
nem is szeretnénk kihagyni. Az idén csaknem 
300 millió forintos támogatással megkezdő-
dik a fürdő látogatóbarát fejlesztése. Meg-
újul a komplex beléptető rendszer, és ennek 
keretében egy nyári bejárat megnyitása is 
lehetővé válik. Átalakul mindkét éttermünk. 
A kerékpáros turisták számára a főbejáratnál 
kialakítunk egy pihenő-információs pontot 
e-bike töltővel, szervizállomással. Fejlesztjük 
a masszázs és a gyógyászati szolgáltatásokat, 
az élménytérben a gyermekmedencék kör-

nyezetét. Családspecifikusan bővítjük a 
pihenőtereket. A szauna is megújul, és az 
azt működtető technológiát is fejlesztjük. 
Mindezeken túl további attrakciókra is 
számíthatnak a fürdő vendégei. A másik 
egy energetikai pályázat, amelyben új kút 
fúrása, napelempark létesítése, hőszivaty-
tyúk üzembe helyezése szerepel. Ez fontos 
lépés lenne a fenntartható, gazdaságos mű-
ködés irányába. Itt még a zöld lámpára vá-
runk, hogy ez a fejlesztés is elindulhasson. 

– Tervezik-e a vendégkör bővítését?
– Igen, erre külön hangsúlyt helyezünk. 

Véleményem szerint jobban ki kell használ-
nunk annak a lehetőségét, hogy itt vagyunk 
a magyar–osztrák–szlovén hármas határon. 

A kereslet zömét természetesen továbbra is a 
magyar piac jelenti. Emellett az osztrák vendég-
kör is elég jól kialakult, szlovén viszonylatban 
viszont vannak még tartalékok. Szeretnénk elér-
ni, hogy ez a célcsoport is felfedezze Szentgott-
hárdot és környékét, ezen belül a fürdőt. ■

A magas energiaárak nagy kihívást 
jelentenek a Szentgotthárd Spa & 
Wellness számára, ennek ellenére 
nem mondanak le a fejlesztésekről 
– mondja Vig Balázs, a fürdőt üze-
meltető Gotthard-Therm Kft. ügyve-
zető igazgatója.  

Az élménytér trópusi hangulatot áraszt

Szombathelyen született 1984-ben. 
Közgazdász végzettségű, marketing 
mesterdiplomáját a Pécsi Tudomány-
egyetemen szerezte. Turisztikai pályá-
ját 2009-ben, Sárváron kezdte egy 
ötcsillagos szálloda marketingmene-
dzsereként. 2017-től B2B értékesítés-
sel és üzletfejlesztéssel foglalkozott. 
2023 elejétől a Szentgotthárd Spa & 
Wellness ügyvezetője.    

Vig Balázs
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– Mit jelent a Répcelak az élhető kisváros né-
ven indított program?  

– 2014 óta vagyok Répcelak polgármeste-
re. Ekkor dolgoztuk ki a Répcelak az élhető 
kisváros programot, amely hosszú távra szóló,  
tudatos városfejlesztést jelent. Területenként 
megvizsgáltuk, hogy mit lehet tenni a fejlődés 
érdekében. Az egészségügyben például kide-
rült, hogy az 1-es számú háziorvosi rendelő-
nek az egészségházban jobb helye lenne. Fel-

újítottuk az egészségházat, s oda költöztettük 
a rendelőt. Bár az iskola nem önkormányzati 
fenntartásban működik, de az épület a mi tulaj-
donunk, ezért fontosnak tartjuk a fejlesztését.  
Sikeresen pályáztunk az intézmény energetikai 
korszerűsítésre, majd a tankerülettel közösen 
az iskola komplett felújítására. Ezeket meg is 
valósítottuk.  

Láttuk azt, hogy kevés a bölcsődei férő-
hely, ezért pályázati pénzből létesítettünk egy 
mini bölcsődét. Hiányzott, ezért építettünk 
sportcsarnokot, mellette rekortán borítású fu-
tópályát és fitneszparkot alakítottunk ki. Fel-
újítottuk a sporttelepet, és sportszálló is épült.   
Az elmúlt években több mint egymilliárdos 
költséggel teljesen meg-
újult a szennyvíz- és a 
vízműtelepünk, vala-
mint a teljes hálózat. 

Rengeteg fát ültet-
tünk, parkokat alakítot-
tunk ki. Tisztaság van 
a városban, de ezért is 
meg kellett dolgozni. 
Ha szükségesnek láttuk, 
akkor naponta kétszer 
küldtük ki az embereket 
szemétszedésre. A ta-
pasztalat az, hogy ahol 
nincs szemét az utcá-
kon, ott nehéz bármit is 
„eldobni”. Ahol viszont 
van, ott könnyebben sze-
metelnek az emberek. 
Felújítottuk a ravatalo-

Az elmúlt tíz évben dinamikusan 
fejlődött Répcelak, amihez az 
anyagi hátteret a város iparűzési 
adóbevételei, valamint a sikeres 
pályázatok adták. A részletekről 
Szabó József polgármestert kér-
deztük.

zót, a temetőt, fejlesztettük a közvilágítást. Utak 
és járdák újultak meg, kerékpárutat építettünk, s 
van egy látványos piacunk. Büszkék vagyunk a 
város monográfiájára, nagyon szép, nagyon érté-
kes, sok jeles ember munkájának az ereménye.

 – Honnan volt mindezekre forrásuk? 
– Répcelakon három nagy cég működik, 

a Linde Magyarország Zrt., a LISS Kft. és a 
Savencia sajtgyár. Az ő gazdasági erejük azt 
eredményezi, hogy az iparűzési adóbevéte-
lünk jelentős. Igaz, nagy a szolidaritásiadó-
fizetési kötelezettségünk is. Jó néhány dolog-
ra nem kapunk annyi állami támogatást, mint 
mások, de nem panaszkodunk, miután így is 
több milliárd forintot nyertünk a különböző 
pályázatokon. Fejlődött a gazdasági háttér 
is. Elkészült az M86-os autóút, felújították a 
vasútállomást, megáll itt az Intercity, meg-
történt vasútvillamosítás is. A LISS két nagy 
üzemcsarnokot épített, továbbá hulladékudvar, 
fémhulladéktelep, autószerviz, vizsgabázis és 
autómosó is létesült a városban. 

– Hogyan tovább? 
– Feladat az mindig lesz bőven. Belekezd-

tünk egy 600 millió forintos utcafelújítási 
programba. Van egy sikeres energetikai pá-
lyázatunk, amelyből az iskola tornatermét és 

a művelődési házat korszerűsítjük. Az idén 
továbbfejlesztjük a közvilágítást is. A sport-
csarnok mögötti elhagyott területen parkolókat 
alakítunk ki, itt várakoznak majd a buszok is.

2024-ben mintegy 850 millió forintnyi be-
ruházás kezdődik meg a városban. Plusz még 
az önkormányzat is szán 100 millió forintot ki-
sebb felújításokra. Az idei évnek alapvetően az 
a filozófiája, hogy arccal az emberek felé. Ez 
azt jelenti, hogy saját forrásból kevesebbet köl-
tünk fejlesztésekre, a rendelkezésre álló össze-
get inkább az intézményeinkre, egyesületeink-
re költjük. Mindegyikük kapott egy kis plusz 
keretet, hogy ők is előbbre tudjanak lépni. 
Valamennyi dolgozónk 15 százalék béremelés-
ben részesült. A szociális keret tavaly nem volt 
elég, ezért ezt az előirányzatot is megemeltük, 
s növeltük a jövedelemhatárokat is. Kiemelt fi-
gyelmet fordítunk az idősekre. 

– Répcelakon miképpen alakul a demográ-
fiai helyzet?  

– Nem igazán jól. Tíz éven belül nagyon 
megnő Répcelakon az idős korosztály aránya. 
Ez azzal függ össze, hogy a hetvenes években 
volt egy nagy betelepülési hullám. Ekkor ezres 
nagyságrendben jöttek ide fiatalok, akiknek a 
jó része már meghaladja a hetvenet, ezért egyre 
több ember szorul segítségre. Ugyanakkor egy 
érdekes folyamatnak lehetünk szemtanúi. Újra 
növekszik a betelepülők száma, akik nem a kö-
zelből, hanem az ország más részeiből érkez-
tek. Már tíz egykori debreceni lakosunk van, 
de jöttek hozzánk Nyíregyháza mellől, Salgó-
tarjánból és máshonnan is. Mintegy félszázan 
lehetnek azok, akik az ország keleti részéből 
települtek át Répcelakra. ■

Répcelakon is céltudatos a városfejlesztés 

1955-ben született Sárváron. Szakirá-
nyú tanulmányait Győrben végezte el.
Település-vízgazdálkodási technikus, 
sportoktató, felsőfokú marketing- és 
reklámmenedzser. 1990 óta önkor-
mányzati képviselő, 16 évig volt a Vas 
Megyei Közgyűlés tagja, bizottsági el-
nöke, alelnöke. 2010 és 2014 között 
alpolgármester, 2014 óta Répcelak 
város polgármestere.

Szabó József

Répcelak – Petőfi Sándor utcai üzletsor

A Szent István-szobrot, Veres Gábor alkotását 2019 őszén szentelték fel

»A szociális keret tavaly 
nem volt elég, ezért ezt az 
előirányzatot is megemel-
tük, s növeltük a jövedelem-
határokat is.«

Jánosháza évről évre szépül, gyarapodik

– Milyen fejlesztések történtek az elmúlt idő-
szakban Jánosházán?

– Legnagyobb eredményünknek a kétcso-
portos bölcsőde létrehozását tartom. Az intéz-
mény telt házzal működik, és a várólistán is 
vannak már gyerekek. Pályázati támogatással 
megtörtént az orvosi rendelő, valamint az idő-
sek napközi otthona energetikai korszerűsítése, 
és két teljesen elektromos autót is vásároltunk. 
Négy utcában korszerűsítettük a csapadékvíz-
elvezető rendszert. 800 millió forint támoga-
tást kaptunk útfelújításra, öt utcában tervezzük 
az utak szélesítését és a burkolat cseréjét. Ke-
reskedelmi szolgáltatásunk is bővül: már épül, 
és várhatóan a nyárra elkészül a Spar jánosházi 
szupermarketje. 

Az öt évvel ezelőtt összeállított progra-
munkban szerepelt egy idősek otthona kialakí-
tása is, de miután az uniós irányelvek az ott-
honápolást helyezik előtérbe, ezt nem tudtuk 
megvalósítani. Az épület rendelkezésre áll, a 
tervek is megvannak, a megvalósításhoz most 

társat keresünk. A két kis sportcsarnokunk 
mellett tervezzük egy nagyobb csarnok építé-
sét, de eddig erre nem volt forrásunk; bízunk 
abban, hogy erre is kapunk majd támogatást. 
Aktuális feladat lenne Közép-Európa egyetlen 
hagymakupolás várának a felújítása is. 

– Hogyan működik a város gazdasága?
– Több nagy cég működik a városban, és 

mellettük vannak kisebb foglalkoztatók is. 
Logisztikai szempontból nagyon jó helyen 
vagyunk, a 8-as és a 84-es főutak keresztező-
désében, és van egy hatvágányos vasútállomá-
sunk is. 9,5 hektáros ipari területünkre várjuk 
a befektetőket. Fontos feladatunknak tartjuk a 
munkahelyteremtést, már csak azért is, hogy a 
fiatalok itt maradjanak a városban. 

– Jánosháza a térség központja. Milyen az 
együttműködés a környező településekkel? 

– A vármegyében mi vagyunk a második 
legnagyobb körjegyzőség, tizenkét település 
tartozik hozzánk. Öt községgel van társulási 
együttműködésünk az idősek napközi ottho-
na, az óvoda és a bölcsőde közös fenntartásá-
ra. Az óvodában jelenleg szakemberhiánnyal 
küzdünk, miután egyszerre négyen mentek 
nyugdíjba, és őket nehéz pótolni. Ami viszont 
öröm: az egészségházban minden pozíció be 
van töltve. 

– Milyen fejlesztések vannak előkészítés 
alatt? 

– Folyamatban van egy pályázatunk, amely 
a város főterének a megújítását szolgálja, és 
tervezzük a kultúrház további energetikai 
korszerűsítését is. Az összes önkormányzati 
intézmény napelemmel van ellátva. Mi már 
2015-ben elindítottuk az első energetikai pá-
lyázatot. Emellett szeretnénk szolgálati laká-
sokat, fecskeházat építeni a fiatal értelmiségi-
ek számára. ■

Jánosházán új bölcsőde épült, több 
utcában korszerűsítették a csapa-
dékvíz-elvezető rendszert, és ha-
marosan az utak felújítása is meg-
kezdődik, tudtuk meg Kiss András 
polgármestertől.  

A Vértanúk szoborpark Jánosházán

1986-ban érettségizett Sopronban, 
majd a Pécsi Tudományegyetem Álta-
lános Orvostudományi Karára járt. Ezt 
követően külkereskedelmi képesítést 
szerzett. 1992 óta vállalkozó. 2014 
őszétől Jánosháza polgármestere. Fiatal 
korában Jánosháza labdarúgócsapatá-
ban játszott. Azt vallja, hogy a kemény 
munka a legjobb kampány. Két fiú édes-
apja, akik profi labdarúgók lettek. 

Kiss András

Vép várossá avatásának jubileumát ünnepli

– Vép számára előny vagy hátrány, hogy Szom-
bathely közvetlen szomszédságában található?

– A vármegye székhelyének közelsége egy-
szerre áldás és átok. Áldás, mert a vépi mun-
kaképes korú lakosság „percek alatt” eljuthat 
szombathelyi munkahelyére, könnyedén elérhet 
bevásárlóközpontokat, szolgáltatásokat. Az uta-
zók magas száma miatt létrejöhetett egy olyan, 
Vép és Szombathely közötti buszjárat, amely 
a városunkon végighaladva, több megállót is 
érintve hozza-viszi az utasokat. Hátrány, hogy a 
nagyváros szomszédságában Vépnek nem lehet 
térségi szerepe, hiszen annak közelsége miatt 
nem érdemes a városunkba jelentősebb szolgál-
tatásokat telepíteni.

– Vép idén ünnepli várossá avatásának 15. 
évfordulóját. Hová jutottak az elmúlt másfél 
évtized alatt?

– A cím elnyerésével jelentős fejlődés indult 
el településünkön. Pályázati támogatással újul-
tak meg épületeink, és azok energetikai kor-

szerűsítése is megtörtént. A főtér fejlesztésével 
Vép igazi kisvárosi arculatot kapott. Valamennyi 
utcánkat felújítottuk, több járdaszakasz is meg-
újult. Ugyancsak felújításra került a város északi 
kapuja, a várost az M86-os autóúttal összekötő 
út. Kétcsoportos bölcsődét építettünk, amely fo-
lyamatosan teljes létszámmal üzemel. Immáron 
kerékpárút is összeköti Vépet Szombathellyel, 
ami egy több tízéves problémára jelent megol-
dást, hiszen ezáltal biztonságossá vált a kerékpá-
rosok közlekedése. 

– Melyek a soron következő feladatok?
– Természetesen nagyon sok tennivalónk van 

még. Tervezzük a kerékpárút meghosszabbítását 
– az erdőn keresztül – egészen Porpácig, ahon-
nan már a Sárvár határában kiépített kerékpárút 
is könnyedén elérhető. Készen vannak a tervek a 
város csapadékvízzel érintett, legproblémásabb 
területein az árokrendszer megépítésére. Gon-

dozási központunk és a sportöltöző energetikai 
megújítását is pályázati pénzből kívánjuk meg-
valósítani. Szeretnénk, ha a jövőben megvaló-
sulna egy régi álmunk: az iskolát és a várost is 
kiszolgáló tornaterem megépítése. Fontos lenne 
új utcát is nyitni, mert jelenleg nincs olyan érté-
kesíthető telek, amely önkormányzati tulajdon-
ban van. Bár nem az önkormányzat tulajdona, 
mégis igyekszünk lépéseket tenni abba az irány-
ba, hogy a magyar történelem egyik jelentős em-
lékhelye, a vépi Erdődy-kastély megmeneküljön 
a pusztulástól, és a körülötte fekvő védett park-
kal együtt újra hasznosítható legyen. 

A városban élénk kulturális és sportélet fo-
lyik. Életkor vagy érdeklődési kör szerint tíznél 
több civil szervezet fogja össze a lakosságot. 
Velük együtt készülünk nagy rendezvényeinkre, 
különösen a Világ Közepe Fesztiválra, amely-
re július elején kerül sor, s amelyen testvérvá-
rosunk, Tasnád küldöttsége is részt vesz. VÉP 
VELED! ■

A várossá válással új lendületet ka-
pott Vép fejlődése. Az azóta eltelt 
másfél évtizedben beruházások 
sora valósult meg a vasi kisváros-
ban. Ennek ellenére bőven van még 
tennivaló, árulta el Kovács Péter pol-
gármester. 

A városlogó mögött a katolikus templom

1957-ben született Szombathelyen. 
Győrben, a Hild József Építőipari Szak-
középiskolában érettségizett. Diplomát 
Pécsett, a Pollack Mihály Műszaki Főis-
kolán szerzett építész üzemmérnökként. 
Dolgozott a kivitelezésben, de tervezett 
is épületeket. Képviselő és alpolgármes-
ter is volt, majd 2010 óta polgármester. 
Büszke a város dinamikus fejlődésére. 
Négy unoka boldog nagyapja. 

Kovács Péter
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Családi kikapcsolódás 
és feltöltődés a szunnyadó 
vulkán erejével a Ság-hegy 

lábánál, Celldömölkön.

9500 Celldömölk, Sport utca 10. +36 95 421 180
reservation@vulkanhotel.hu * www.vulkanhotel.hu 

Vulkán Wellness Hotel & 
Camping

– Miért tartják fontosnak a turisztikai beruhá-
zásokat?

– Alapvető feladatnak tekintjük, hogy a hoz-
zánk látogatóknak minél több élményt adjunk.  
Tesszük ezt azért, mert azt szeretnénk, hogy a 
vendégek minél szélesebb programkínálatból 
válogathassanak. Ezzel azt is elérhetjük, hogy 
nemcsak egyetlen napra látogatnak el Celldö-
mölkre, hanem akár hosszabb időt is eltöltenek a 
városban. Ezért kezeljük kiemelten a turisztikai 
fejlesztéseket. 

A legújabb létesítményünk, a Vasparipa Ját-
szópark most tavasszal nyílik meg. Az a bizo-
nyos vasparipa egy mozdony, s ebből követke-
zik, hogy a vasúthoz kapcsolódik ez a fejlesztés. 
Celldömölk életét másfél évszázada megha-
tározza a vasút. 1871-ben készült el a Magyar 
Nyugati Vasút Kiscellt érintő első szakasza, 
majd fokozatosan közlekedési csomóponttá vált 
az akkor még nagyközség. 

1979-ben kaptuk meg a városi rangot,  janu-
árban ünnepeltük ennek jubileumát. A celldö-
mölkiek szerint a városban nemigen él olyan 
család, amelynek tagjai között nem volt, nincs 

vagy nem lesz legalább egy vasutas. A vasút-
történeti múltra tekintettel, európai uniós forrás 
felhasználásával alakítottuk ki az új turisztikai 
attrakciót a Ság-hegy lábánál, a Kemenes Vul-
kán Park közvetlen szomszédságában. Már meg-
valósult fejlesztés a kerti vasút, valamint a ját-
szótér sok-sok eszközzel és zöldfelülettel. Épült 
egy állomásépület és remíz, amely jól ötvözi a 

A város kiemelt turisztikai vonzereje 
a Ság-hegy, melynek környezetében 
az önkormányzat szisztematikusan 
bővíti a turisztikai attrakciókat. Fehér 
László polgármesterrel a legújabb 
fejlesztésekről beszélgettünk.  

kulturális és természetközeli kikapcsolódási le-
hetőségeket. A közel hétszáz méter hosszú, zárt 
pályával rendelkező kerti vasút lehetőséget kí-
nál az egész család számára a kikapcsolódásra.  
A szerelvényeket vontató mozdonyok mérethű 
kicsinyítéssel készültek. Az állomásépület külső 
megjelenésében egy régi vasútállomás arculatát 

idézi meg. Ám rendelteté-
sében ennél sokkal több, 
hiszen a belső tere alkalmas 
kiállítások, valamint elő-
adások megrendezésére is. 
A látogatóknak az épületen 
belül is nagy élményben le-
het részük, miután interaktív 
eszközök segítségével tehet-
nek egy időutazást a vasút 
múltjába. 

– A Ság-hegy nem csu-
pán kiváló túraútvonalai-
ról, hanem a boráról is hí-
res. Mi tesznek ennek jobb 
megismertetéséért? 

– Számunkra is fontos, 
hogy a „nagy testvér”, Som-
ló árnyékában a Ság-hegy 
borai is minél ismertebbek 
legyenek. Ezt szolgálja a 
Ság-hegyen lévő Szív Pince 
felújítása és közösségi térré 
alakítása. Ez lehetőséget 
kínál a Ság-hegyi szőlőter-
mesztés és borkészítés tör-
ténetének bemutatására, de 
az épület alkalmas több más 

funkció betöltésére is. A pince bemutató helyi-
ségében nagyobb létszámú csoportok számára 
borkóstolókat, míg egyéb programokat szabad-
téri rendezvényhelyszínen szerveznek.

Az épület környezetében gyümölcskertet 
hozunk létre őshonos magyar gyümölcsfajták 
és szőlő telepítésével. A Szív Pincében Ság-he-
gyi és somlói borokat kóstolhatnak a vendégek. 

A helyi borosgazdáknak pedig lehetőség nyílik 
arra, hogy bemutassák boraikat. Az első év ta-
pasztalatai nagyon kedvezőek, egyre többen fe-
dezik fel ezt a helyet. 

– Milyen további attrakciókat kínálnak még 
az ide látogatóknak?

– Maga a Ság-hegy is nagy attrakció, amely 
egy öt és fél millió éves bazaltvulkáni tanúhegy. 
Itt látványos túrákat lehet tenni, s közben meg le-
het csodálni a természeti szépségeket, a hegy ál-
lat- és növényvilágát. A Ság-hegyen barangolva 
felfedezhetjük a Sághegyi Múzeumot, a bazalt-
bánya egykori transzformátorházában berende-
zett kiállítást, amely Ság történetét ismerteti meg 
a hegy kialakulásától egészen a közelmúltban 
lezajlott bányászatig. 

Nagy népszerűségnek örvend az ország egyet-
len vulkanológiai kiállítása, a Kemenes Vulkán 
Park Látogatóközpont. A hegy lábánál lévő, már 
messziről szembetűnő dizájnnal rendelkező épü-
letben közel ezer négyzetméteren mutatják be a 
vulkánokkal kapcsolatos általános tudnivalókat, 
a Kárpát-medence és Magyarország tűzhányóit. 
A középpontban természetesen a Ság-hegy áll. A 
kiállítás hagyományos és interaktív eszközökkel 
vezeti be a vulkánok világába az érdeklődőket. 
Miután mindent végigjártak a Celldömölkre ki-
ránduló vendégek, zárásként figyelmükbe aján-
lanám a Vulkán Gyógy- és Élményfürdőt, ahol 
megismerkedhetnek a „vulkán erejével” is. Itt 
nyolc medencében élvezhetik a látogatók a víz 
pihentető, gyógyító hatását. ■

A híres Szív Pince mesebeli házikóként emelkedik ki a környező tájból

Celldömölk egyre népszerűbb a turisták körében

A Vasparipa Játszópark a legújabb turisztikai látványosság

1958-ban született Celldömölkön. 
1986-ban a Testnevelési Egyetemen 
asztalitenisz-szakedzői diplomát, 1991-
ben a Bessenyei György Tanárképző 
Főiskolán általános iskolai testnevelő 
tanári diplomát szerzett. 1994 óta ön-
kormányzati képviselő, 2002-től, immár 
ötödik ciklusban irányítja Celldömölköt 
polgármesterként. A Vas Vármegyei 
Közgyűlés tagja.

Fehér László
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– A turizmusnak mennyire sikerült kilábalnia 
a koronavírus-járvány okozta válságból?

– A vendégéjszakák száma az előző évhez 
viszonyítva növekedett, de a 2019-es rekord-
évtől még mindig 20 százalékkal elmarad. Re-
méljük, hogy a tendencia folytatódik, és hama-
rosan sikerül elérnünk, illetve túlszárnyalnunk 
az öt évvel ezelőtti adatot. Ezt célozzák azok 
a turisztikai fejlesztések is, amelyek az elmúlt 
időszakban megvalósultak, és továbbiakat is 
tervezünk. 

Tavaly hárommilliárd forintos beruházás-
sal elkészült a fürdő új központja. Ez a saját 
forrás mellett uniós, valamint kormányzati tá-
mogatásból valósult meg. Ez utóbbi nélkül a 
település nagyon nehéz helyzetbe került volna, 
mert jelentős hitelt kellett volna felvennünk. A 
beruházást ugyanis a koronavírus-járvány alatt 
végeztük, amikor nem voltak bevételek, ezért 
volt egy kis izgalom, hogy meg tudjuk-e va-
lósítani. A közösségi teret azóta már belaktuk, 
kiváló helyszíne volt az elmúlt évi programja-
inknak.  

Ennek tapasztalatai alapján átalakítjuk a 
rendezvénystruktúrát. A művelődési központ 
és a fürdő egy összefésült programnaptárt ho-
zott létre annak érdekében, hogy időben és tér-
ben is komplementer legyen a struktúra. A cél 
az, hogy időben is széthúzzuk a rendezvénye-

ket, folyamatosak legyenek az események. Az 
idei programok  finanszírozása az önkormány-
zat és a fürdő oldaláról is biztosított. 

A sajtoskáli út mellett, a bői úttól a fürdő 
túlsó végéig kerékpárutat építünk, ahol lesz 
közvilágítás is. A munkák már elkezdődtek, s 
június elejére készül el. Nagy előrelépés, hogy 
a koronavírus-járvány és az energiaválság után 

A kisvárosban javában zajlik az 
iparterület fejlesztése, nagysza-
bású beruházások történtek a tu-
rizmusban, s lakások építését is 
tervezi a képviselő-testület. Ezekről 
beszélgettünk dr. Németh Sándor 
polgármesterrel.   

a fürdő már nem csupán a működését tudja 
finanszírozni, hanem lehetősége lesz önerős 
fejlesztésekre is. A tulajdonosok, a Magyar 
Állam és Bük város önkormányzata 250-250 
millió forintos tőkeemelést hajtott végre a tár-
saságnál, amelynek a célja energiahatékonyság 
növelése. 

– Milyen aktuális feladatok jelentkeznek  a 
településfejlesztésben?

– Akad dolgunk bőven, mivel dübörög az 
iparterület fejlesztése. A kormány támogatja 
a multikat a munkahelyteremtésben, ám hogy 
ezek megvalósulhassanak, ahhoz szükség van 

az infrastruktúra fejlesz-
tésére. Erre most 8,7 mil-
liárd forintot kapott Bük 
város önkormányzata. A 
víziközmű-fejlesztések 
megindultak, ami min-
den településrészt érint. 
Bővítjük a szennyvíztisz-
títót, a biztonságos vízel-
látás érdekében kutakat 
fúrunk, és új víztorony is 
létesül. A Nestlének saját 
nyomóvezetéke lesz, ami 
a lakott területen kívül 
megy. Már ez is épül.

– Mennyire ad biztos 
hátteret a város költség-
vetésének az ipar és a 
turizmus?

– Az iparűzési adóbe-
vételek stabilitást adnak a 

városi költségvetésnek. Erre sokan azt mond-
ják, hogy milyen jó nekünk. Erre az én vála-
szom az, nem lottón nyertük, hanem sok mun-
ka volt abban, amíg ez a struktúra kialakult. A 
turizmusnak az egyéni egzisztenciák terén van 
nagy jelentősége. Családok élnek meg belő-
le, ami még nehéz időszakokban is segítséget 
jelenthet. Az itt lakók ezért talán kevesebbet 

érzékelnek a válságok hatásaiból. A turizmus 
jelentősen fellendítette az itteni ingatlanpiacot 
is. Mi is szeretnénk lakásokat építeni önkor-
mányzati telkeken, de  meg kívánjuk őrizni a 
település jellegét, ezért csak önkormányzati 
kontrollal történhetnek ezek a beruházások. 
Ezt szolgálja az Európa útra elrendelt változ-
tatási tilalom is, ami nem teszi lehetővé, hogy 
az ingatlanbefektetők kényük-kedvük szerint 
építkezzenek. Úgy gondoljuk, hogy a közmű-
veket megterveztetjük, s lehet, mi is építjük 
meg. Van egy kéthektáros területünk, ahová 80 
lakóegységet terveztünk. 

– Van-e elég munkaerő a városban, illetve 
a környéken? 

– Nem akarunk ide külföldi munkaerőt 
hozni, azt szeretnénk, ha a munkavállalók 
helyben, illetve a környéken laknának. A terve-
zett lakásépítés is ezt célozza. Egy programot 
is kidolgozunk arra, hogy a munkáltatókkal 
együttműködve miképpen tudjuk támogatni 
az itt munkát vállalók ingatlanvásárlását. Igaz, 
most is évente 20-30 fővel gyarapodik a lakos-
ság száma, most 3700 körül vagyunk. Közbe-
szerzés alatt van egy négycsoportos bölcsőde 
építése. Ebben is előre gondolkodunk, ugyanis 
most még csak kettőt tudunk megtölteni, de 
a jövő tekintetében már számolunk a beköl-
tözőkkel és az itt dolgozókkal. Ez orientálja 
majd a szülőket arra, hogy hol dolgozzanak, 
hol lakjanak. ■

1979-ben született Szombathelyen, 
azóta Bükön él. 2001-ben Szombat-
helyen földrajz-történelem szakos 
általános iskolai, 2005-ben Pécsett 
földrajz szakos középiskolai tanári 
diplomát szerzett. 2014-ben a PTE-n 
földtudományokból ért el doktori foko-
zatot. 2010-től az ELTE SEK Földrajz 
Tanszékének adjunktusa. 2010 óta 
Bük város polgármestere.

Dr. Németh Sándor

A 3 milliárd forintból megépült Termál tér sok új szolgáltatást kínál az odalátogatóknak

Bükön az önkormányzat hosszabb távra tervez 

A Szent Kelemen Plébániatemplom és parkja

– Milyen évet zárt tavaly a gyógyfürdő?  
– Egy fürdő éves teljesítményét a vendégszám és 
a gazdálkodási mutatók alapján lehet legjobban 
értékelni. 2023-ban 570 ezer vendéget fogad-
tunk, amely 6 százalékkal haladta meg a 2022-es 
évi mértéket. 2024-ben a vendégszám további 
növekedésével számolunk, reményeink szerint 
elérhetjük a 600 ezres látogatottságot. 2023 a 
Covid-járvány múltán már korlátozásmentes év 
volt, ugyanakkor keresletcsökkentő hatása volt a 
rekord inflációnak.     

Tovább erősödött a szolgáltatók közötti ver-
seny. Itt nemcsak a közeli osztrák fürdőkre gon-
dolok, hanem a győri élményfürdőre, vagy éppen 
a soproni uszodára és strandra is. Ezek részben a 
miénkhez hasonló célcsoportot szólítanak meg, 
s földrajzi közelségük miatt konkurenciát jelent-
hetnek. Pozíciónk javítása érdekében 2024-ben 
– egyedüli fürdőként – a belépőjegyek árában 
nem végeztünk semmilyen mértékű korrekciót.

Ami a gazdálkodást illeti, stabil és eredmé-
nyes évet tudhatunk magunk mögött. Árbevétel-
ben csaknem megdupláztuk a 2019-es turisztikai 
rekordév mutatóit, eredményességben pedig a 
valaha volt legjobb évet tudtuk magunk mögött. 
Ebben komoly szerepe van az elmúlt évek fej-
lesztéseinek, valamint a feszes létszámgazdálko-
dásnak. A 2019-es 230 körüli munkavállalói lét-
számhoz képest jelenleg 180 dolgozóval látjuk el 
a feladatainkat. A hatékonyabb munkavégzésért 
természetesen magasabb béreket is fizetünk.  

– Mennyire stabil a vendégkör? Kívánják-e 
ezt tovább bővíteni? 

– Viccesen szoktuk emlegetni, hogy Bükfür-
dő több mint hat évtizedes múltjában a nehezebb 
feladatot sikerült jobban megoldani: külpiaci is-
mertségünk erősebb, mint a hazai. Bükfürdő – 

Sikeres évet tudunk magunk mögött, így összegezte az elmúlt év eredményeit dr. Gajda Tibor. A Büki Gyógyfürdő 
Zrt. elnök-vezérigazgatója beszélt a fejlesztésekről, és arról, hogy mire számíthatnak idén a büki fürdőbe látogatók.  

Budapestet leszámítva – Magyarország legnép-
szerűbb desztinációja a cseh vendégek körében, 
de az osztrák piacot is mi vezetjük, és sokan 
jönnek Szlovákiából is. Ugyanakkor erősíte-
nünk kell belföldi keresletet. Ez nem egyszerű 
feladat, hiszen olyan fürdővárosokkal kell fel-
vennünk a versenyt, amelyek ismertsége sokkal 
nagyobb, mint a miénk. Mi azon vagyunk, hogy 
ezt a hátrányt fokozatosan ledolgozzuk, ezért is 
voltunk terméktámogatói a 2023-as budapesti 
atlétikai világbajnokságnak, vagy a manapság 
népszerű Liverpool-focimeccsek televíziós köz-
vetítéseinek. 

– Milyen fejlesztések voltak az elmúlt idő-
szakban?

– Az elmúlt öt évben a nagyon nehéz gazdál-
kodási környezet ellenére a fürdő területén belül 
mintegy 2 milliárd forintnyi fejlesztést tudtunk 
megvalósítani. Teljesen megújult kemping, az 
ország legkorszerűbb termelő konyhája mellett 
két új éttermi egységet adtunk át, s van már saját 
pékségünk és fagylaltüzemünk is. 

Kicseréltünk több száz pihenőágyat és öltö-
zőszekrényt. Újra működik a fürdő hangosbe-
mondó-rendszere, illetve felújítottuk az egyik 
legfontosabb gyógyvízkutunkat. A vendégek 
azonban nemcsak a fürdő területén találkozhat-
nak újdonságokkal: közel hárommilliárd forint-
ból elkészült Bükfürdő impozáns főtere, ahol 
színvonalas programok sorát rendezik.  Itt van 
az ország legmodernebb, 21. századi élmény-
központja, a Funcity is. Ebben működik az or-
szág legjobb kép- és hangminőségű moziterme, 
kipróbálhatók az adrenalin játékok, de nagy él-
ményt kínál az elektromos gokartozás is. Ezekért 
akár sok száz kilométerről is elindulnak a vendé-
gek Bükfürdőre.

– Minden fürdőnek nagy nehézséget jelente-
nek a magas energiaárak. Hogyan tudnak ezzel 
a kihívással megbirkózni?

– Itt nincs nagy titok: takarékoskodással, 
illetve energiahatékonysági beruházásokkal. A 
csúcs évi 4,2 millió kilowattos fogyasztáshoz 
képest a múlt évben csupán hárommillió körül 
fogyasztottunk. A folyamatban lévő beruházá-
sok célja, hogy az éves fogyasztás mértékét 1,5 
millió kilowattra csökkentsük. Ha minden be-
ruházás elkészül, akkor a 2025-ben ilyen mér-
tékű fogyasztással lehet terveznünk.

– Számíthatnak-e újdonságokra az idén a 
büki fürdőzők?

– A sikeres gazdasági év eredményeként és 
a tulajdonosaink áldozatvállalásával idén nagy 
lépéseket tudunk tenni mind a működési haté-
konyság javításában, mind a vendégélmény fo-
kozásában.  Teljeskörűen korszerűsítjük elavult 
vizesblokkjainkat, megújul szaunavilágunk 
három legnépszerűbb szaunakabinja, s tovább 
bővítjük a szekrénykapacitásunkat is. A 2024. 
évi beruházási tervünkben egymilliárd forint 
feletti összegben tudunk a fürdő megújítására 
fordítani, amely a vendégek magasabb szinten 
történő kiszolgálását célozza. ■

Budapesten született 1973-ban. Jogi 
diplomáját az ELTE-n, közgazdász má-
soddiplomáját a BKÁE-n, MBA fokoza-
tát pedig a Corvinus Egyetemen szerez-
te. Több gazdasági és turisztikai projekt 
vezetője, 2016-tól a Magyar Turisztikai 
Ügynökség szakmai és fejlesztési vezér-
igazgató-helyettese. 2018 óta a Büki 
Gyógyfürdő Zrt. igazgatósági elnöke, 
melynek 2023-tól vezérigazgatója.

Dr. Gajda Tibor

A büki gyógyfürdő eredményesen gazdálkodik



ParkInn_SV_MagyarNemzet_hirdetes_210x297mm_240228.indd   2 2024. 02. 28.   20:27


